
 

 
 
I 1960erne, da jeg begyndte som spejder, var området ved 
Søndermarken kendt som Spejderbyen. Alle de dengang 4 store 
korps var samlet der, og hver dag i ugen myldrede det ind og ud 
med spejdere i grønne, khaki eller blå uniformer. Og bortset fra det 
uformelle møde spejdere og ledere imellem indskrænkede 
samarbejdet sig især til diskussioner om stier og vandføring.  

  
Situationen for spejdere i Danmark har i hvert fald i storbyerne 
ændret sig noget siden da, og samarbejdet er øget, også på 
nationalt plan, ikke mindst i forbindelse med fejringen af 
spejderbevægelsens 100-årsjubilæum. 

  
 I 2012 står der Spejdernes lejr på dagsorden, hvor vi træder an på 
mere lokalt eller kommunalt plan, så her er der mulighed for at 
intensivere samarbejdet og vise nye veje for spejderarbejdet i 
Danmark. 

  
Rigtig hjertelig til lykke med jubilæet, og må vi i fællesskab kunne 
medvirke til at føre dansk spejderarbejde ind i det næste 100 år. 

   
Mette Grønvold 
Gruppeleder, Søndermark Gruppe, Det Danske Spejderkorps 
 


